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educación pública para que entren los niños de dos a tres 
años, que tienen problemas a nivel de criterio renta, pues 
deberíamos de cuidar también a la otra parte de que puedan 
ir a una escuela infantil .
 En este sentido, a nivel de educación de las escuelas 
públicas, me gustaría también conocer mejor el criterio . 
Porque no solo se ha de tomar en cuenta el criterio renta 
sino otro criterio es que ha prevalecido como tener hermanos 
en ese colegio . De hecho en la televisión salieron padres 
afirmando que podían pagar una escuela privada, pero que al 
tener hijos mayores en el centro les era más cómodo llevar a 
todos los hijos al mismo centro .
 Gracias .

El senyor president:

 Moltes gràcies, diputada .
 A continuació, per acabar de contestar, el conseller, 
honorable conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport:

 Gràcies, senyor president .
 Efectivament, com he dit, els criteris d’escolarització, 
ja els vaig explicar també la setmana passada, han sigut els 
mateixos criteris que se segueixen per a l’escolarització de la 
infantil i la primària del curs 2015-2016 . Per tant, ja mirarem 
els criteris d’escolarització per al curs següent, introduirem 
els canvis que facen falta, igual que al conjunt dels criteris 
d’escolarització d’admissió dels xiquets i xiquetes .
 Evidentment, en eixe període d’avaluació del programa 
pilot tindrem en compte la plataforma Salvem, com altres 
entitats que estan al voltant de l’educació infantil, com ja les 
hem tingut en compte ara, per escoltar-los i, evidentment, per 
anar avaluant i tractar de millorar el seu accés .
 Com deia abans, sí que volem que siga en funció de 
renda, no hem dit en quin nivell de renda . I ahí és on hem de 
fer l’estudi ben fet per a que arribe al màxim de gent i tinga 
la màxima eficàcia. És a dir, fins a quin punt podem fer eixe 
nivell de renda per tal que realment ofertem la capacitat, 
augmentem la capacitat de les famílies de portar els seus 
xiquets i xiquetes a l’etapa d’infantil, una etapa que és clau 
per a reduir les desigualtats i una etapa que, fins ara, no hi 
havia suficient oferta per part pública, ho vaig dir ja l’altra 
vegada .
 I, per tant, nosaltres tenim claríssim que apostem per 
l’oferta pública, però també pel seu conjunt dins de l’etapa 
no obligatòria, perquè cada vegada més persones puguen 
gaudir d’eixe servei, puguen tindre els seues xiquets 
escolaritzats i, per tant, reben els majors beneficis possibles. 
I comencem a lluitar d’una forma més definitòria per acabar 
amb el fracàs escolar i eixos índexs de fracàs escolar que 
tenim absolutament desorbitats dins del nostre territori . I que 
pensem que una d’aquestes mesures, aquestes mesures que 
van precisament per a intentar escolaritzar en dos anys, pot 
ajudar a reduir eixe fracàs escolar .
 Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .

 A continuació passem a les preguntes que formula 
al Consell el Grup Podemos . La primera d’elles, la 125, 
que formula l’il·lustre diputat José Almería, al conseller 
d’economia, per un temps màxim de quatre minuts . Quan 
vullga .

El senyor Almería Serrano:

 Gràcies, president .
 Membre del Consell .
 Senyories .
 Conseller .
 Bona vesprada .
 Hem tingut coneixement que algun servei de finestreta 
única empresarial adreçada a emprenedors han estat 
suprimits . Pot explicar els motius d’aquesta decisió i si té 
previstos mecanismes per restituir aquest servei essencial?
 Gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor diputat .
 Conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:
 
 Gràcies, senyor president .
 Senyor diputat .
 La Llei 14/2013, del govern central, de suport als 
emprenedors i la seua internacionalització en l’article 13 crea 
els punts d’atenció a l’emprenedor amb finestretes úniques 
electròniques o presencials per a realitzar telemàticament 
tots els tràmits per a l’inici, exercici i cessament de 
l’activitat, informar i assessorar als emprenedors i més coses . 
A més, unifica els punts d’assessorament i inici de tramitació 
i les finestretes úniques empresarials a les quals vosté es 
refereix i que s’integren en els esmentats punts d’atenció a 
l’emprenedor .
 Tenim altres punts d’atenció per a concretar i contestar-li 
el que sí, que he de dir-los que ens hem assabentat que el 
servei que es presta des de l’Institut Valencià de la Joventut, 
Generalitat Jove, és mitjançant un contracte administratiu, 
que finalitza el pròxim 28 de gener de 2016. Però no 
tenim cap notícia més que eixos punts d’atenció vagen a 
desaparéixer .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .
 Per a continuar formulant la pregunta, el senyor Almería, 
quan vullga .

El senyor Almería Serrano:

 (Inoïble) … directa al servei de finestreta única 
empresarial online, un servei d’assessorament online inclòs 
en eixa finestreta única que en la mateixa web consta que hi 
ha un projecte pilot que ha finalitzat la seua trajectòria i que 
s’estan analitzant els resultats i que es prendrà una decisió 
sobre la seua continuïtat després d’este informe de resultats .
 Ens pareixia, després de constatar la bona marxa de la 
finestreta única empresarial, este servei d’assessorament 
online que no requeria la presència física en els punts 
de l’antena de la xarxa cameral ens resultava una cosa 
integradora, com a mecanisme universal d’accés obert i 
gratuït, pel que fa a una situació en què els emprenedors tenen 
una mancança de recursos i, de vegades, l’assessorament és 
costós i inclús el transport, el desplaçament per a adreçar-se 
a aquests serveis presencials de les finestretes úniques en 
Alacant, en Alcoi, en Castelló, en Oriola o en València podia 
impossibilitar el seu accés .
 He estat emprenedor diverses vegades i he sentit la 
solitud de qui necessita assessorament tècnic qualificat, ja 
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no sols en l’etapa de l’inici de l’activitat, sinó en l’etapa 
dels dos primers anys, que és on realment es produïx la 
gran mortaldat d’activitats empresarials . I és ahí, realment, 
on serveis d’assessorament, d’acompanyament, de tutela, 
que puguen ser accessibles per tots els emprenedors, doncs, 
seria un servei que, en principi, funcionaria perfectament i 
a mena de complementari i que, probablement, en un futur 
puguera ser substitutiu de la presència física en les finestretes 
úniques .
 Eixe és el tema . I si . . . Bé, ens agradaria que es reprenguera 
eixe projecte .
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor diputat .
 A continuació, el conseller, per a acabar de respondre a la 
qüestió .
 Quan vosté vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 Gràcies, senyor president .
 Senyor diputat, el que li he dit abans . Tenim notícies que 
s’acaba el contracte, però no sabem si això va a continuar o 
no va a continuar . Nosaltres anem a fer el possible perquè 
continue .
 Però, a més a més, i com ja he dit alguna que altra 
volta en aquest hemicicle, i vosté ho sap, que per a 
començar un projecte, una empresa, una activitat, és 
fonamental la formació, l’assessorament, l’accés a un 
finançament diferenciat, així com facilitar la transferència de 
tecnologia obtinguda a partir de les iniciatives d’R+D+I més 
transferència . Això és important, no?
 Independentment de què pugam aconseguir en la 
continuïtat –que anem a vore si ho fem possible– dels punts, 
ja també hem dit que anem a crear nosaltres una finestreta 
única digital sobre cerca i obtenció de finançament de 
qualsevol tipus de modalitat inversora, així com l’assessoria 
orientativa que molts emprenedors necessiten . I anem a 
treballar des de les diferents finestretes úniques que tindrem 
en les diferents direccions territorials i en el Servof, en la 
conselleria, perquè pugam anar de la mà dels emprenedors, 
des del primer moment . Perquè sí que és de veres que, des 
del moment en què anem de la mà d’ells, molts emprenedors 
o moltes de les empreses que poden anar avant no es 
quedarien en el camí .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .
 A continuació, per a formular la pregunta número 110, 
el diputat César Jiménez, a la consellera d’obres públiques i 
vivenda, per un temps màxim de quatre minuts .
 Quan vosté vullga .

El senyor Jiménez Doménech:

 Gràcies, senyor president .
 Senyora consellera, no anem a estendre’ns massa en els 
reiterats canvis de criteri dels diferents governs a l’estat 
espanyol, quant a les solucions poc reflexionades pel 
corredor mediterrani i que, aviat, sentirem en els diferents 
programes electorals .
 Anem a la situació concreta . Les persones usuaris del 
ferrocarril de curta i mitjana distància estem patint les 

conseqüències d’aquestes improvisacions . Ja les patíem 
abans de l’inici de les obres, ara en execució; no sabem si es 
tractava de sotmetre’ns a un entrenament . Però cal recordar 
que ja va haver-hi un retall quant a horaris i, no oblidem, una 
pujada significativa de les tarifes.
 I ara, senyories, amb les obres en marxa, la situació només 
es pot definir com a caòtica. Els usuaris ens carreguem de 
paciència i som comprensibles si se’ns expliquen les coses 
clares i si les obres han de repercutir en millores, però 
necessitem un servei estable i, sobretot, que s’aclarisquen les 
característiques del servei, una vegada les obres concloguen .
 Un nou canvi d’escenari el vam conéixer fa poc, quan, 
en contra de l’opinió dels experts, la ministra de Foment 
anunciava la decisió del tercer fil per al corredor mediterrani.
 En aquest context, ¿com es preveu que quede afectat 
el transport de viatgers de rodalies, a conseqüència de 
l’adaptació de la infraestructura ferroviària al pas dels trens 
d’alta velocitat pel nostre territori?

El senyor president:

 Gràcies, senyor diputat .
 Per a contestar, la consellera d’obres públiques té la 
paraula .
 Quan vullga, consellera .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

 Gràcies, senyor president .
 Senyoria, la veritat és que jo seria la primera que estaria 
encantada en poder contestar esta pregunta, sincerament .
 La implantació de l’ample ferroviari estàndard ja està 
suposant, com vosté molt bé ha dit, una modificació i reducció 
de les freqüències dels serveis ferroviaris, especialment en 
els de rodalies i altres trens que circulen entre València i 
Castelló .
 Vosté ha de saber que les rodalies són competència de 
l’estat . I aquest és un tema que ens preocupa, i molt, a esta 
conselleria i a aquest govern, i que ha suscitat, doncs, una 
lògica inquietud en els usuaris i que nosaltres coneixem 
pels mitjans de comunicació i pels mateixos usuaris . Entenc 
que, igual que vosté, doncs, la mateixa informació té esta 
consellera .
 En eixe sentit, i per tractar este i altres temes, esta 
consellera ja ha enviat tres cartes a la ministra de Foment . 
Fa un moment, el meu cap de gabinet m’ha indicat que seré 
rebuda el dia 2 de novembre, una vegada ja convocades 
les eleccions . Tenim estos i altres temes que tractar en el 
ministeri . (Remors)
 Bé, jo entenc que fa molta gràcia al Partit Popular aquesta 
qüestió . Sincerament, jo supose que als usuaris de les 
rodalies no els fa ninguna gràcia el que estan patint cada dia 
en les obres del tercer carril entre Castelló i València .
 És cert que la informació de Renfe pareix que és la 
tònica general . Per exemple, a l’alcalde de Granada, que és 
del Partit Popular, no se li va comunicar que se suprimia el 
Trenhotel que unix la seua ciutat amb Barcelona i va haver 
d’assabentar-se per la premsa, com ell mateixa va manifestar . 
Doncs, ací també anem a cop d’informació dels mitjans de 
comunicació de les actuacions que està fent el ministeri en 
esta autonomia, perquè no tenim ninguna, absolutament 
ninguna informació oficial.
 Per aquesta raó, fa pocs dies, a banda de les cartes que 
esta consellera li ha remés a la ministra, el director general 
d’Obres Públiques, Transport i Mobilitat, de la conselleria, 
va enviar dos cartes al president de Renfe i d’Adif i al 
secretari general d’infraestructures del ministeri perquè ens 


